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کمبود فضای فیزیکی مناسب در دانشکده پیراپزشکی ازجمله مسائل 

مطرح شده در جلسه هیئت رئیسه بود.

در یکصد و بیست و ششمین جلسه دوره چهارم هیئت رئیسه دانشگاه، 

عملکرد دانشکده پیراپزشکی و پیشبرد برنامه های آن در حوزه های 

مختلف آموزشی، پژوهشی، دانشجویی فرهنگی، بین الملل و توسعه 

مثبت ارزیابی شد.

در یک صد و بیست و ششمین جلسه دوره چهارم هیئت رئیسه دانشگاه 

که روز یکشنبه 24 مرداد سال 95 در دانشکده پیراپزشکی برگزار شد، 

دکتر فتوحی مشاور رییس دانشگاه در حوزه آکادمیک گفت: پس از 

تصویب برنامه دانشکده ها، قرار بر این شد تا به صورت مستمر پیشرفت 

برنامه آن ها پیگیری شود.

وی افزود: در شیوه نامه ارزیابی عملکرد روسای دانشکده ها مقرر شده 

هر دانشکده ای پس از دوسال یک نوبت به صورت Formative و پس 

از چهار سال به صورت Summative ارزیابی شود.

دکتر فتوحی بابیان این که پس از ارائه گزارش دانشکده ها در جلسات 

هیئت رئیسه، تصمیماتی اخذ می شود گفت: پس از جمع بندی این 

گزارش ها توسط رییس دانشگاه، نتیجه آن به دانشکده ها ابلاغ شده 

و هر سه ماه یک مرتبه پیشرفت مصوبات جلسه پیگیری می شود.

جلسه هیئت رئیسه دانشگاه در دانشکده پیراپزشکی برگزار شد

اولویت دانشگاه، فراهم کردن فضای فیزیکی مناسب 
برای دانشکده پیراپزشکی



م2
Á گزارش رییس دانشکده پیداپز4کی

دکتر صفدری رییس دانشکده پیراپزشکی با اشاره به نیاز جامعه و 

نظام سلامت به خدمات پیراپزشکی گفت: دانشکده پیراپزشکی با 

قدمتی در حدود سه دهه، در 10 مقطع کارشناسی و شش مقطع 

کارشناسی ارشد پذیرش دانشجو دارد و در اواخر دهه 80 نیز تربیت 

دانشجویان مقطع دکترا در این دانشکده آغاز شد.

 وی ارتقای کیفی خدمات آموزشی، توانمندسازی نیروی انسانی و 

ارزشیابی مستمر برای تحقق اهداف را ازجمله مأموریت های دانشکده 

پیراپزشکی دانست و با اشاره به چالش های دانشکده در زمان انتزاع 

گفت: دانشکده در آن دوران با انبوهی از افزایش دانشجو و چالش های 

هنگام استقرار مواجه بود. درحالی که توسعه بین المللی شدن نیز از 

اقدامات لازمی بود که دانشکده باید آن را دنبال می کرد.

دکتر صفدری بهسازی فضای دانشکده و فراهم کردن زیرساخت های 

IT را ازجمله اقدامات انجام شده دانست و گفت: پس از استقرار در 

محل فعلی دانشکده، در ارزیابی عملکرد رتبه دوم دانشگاه را کسب 

کردیم. در این میان فعالیت های کمیته HSE آغازی برای حرکت 

به سوی استانداردسازی مدنظر دانشگاه بود. کسب رتبه دوم در طرح 

صیانت از حقوق شهروندی در سال 94، از دیگر دستاوردهای این 

دانشکده بود.

وی جذب کمک های خیرین سلامت را از دیگر موفقیت های دانشکده 

پیراپزشکی خواند و در ادامه بابیان رشد قابل توجه مرتبه علمی اعضای 

هیئت علمی و بهبود هرم هیئت علمی این دانشکده گفت: در حال 

حاضر به ازای هر عضو هیئت علمی حدود چهارمقاله به چاپ می رسد.

دکتر صفدری با اشاره به توسعه همکاری با دانشکده مجازی، برگزاری 

دوره های کارشناسی ارشد و دکترا را از نتایج این همکاری دانست 

و افزود: با واحد بین الملل دانشگاه نیز همکاری های خود را توسعه 

دادیم و در حال حاضر 8 پیش نویس برنامه مقطع کارشناسی ارشد 

را صرفاً برای دانشجویان بین الملل آماده کرده ایم.

وی انتشار مجله انگلیسی دانشکده پیراپزشکی را از نیازهای این 

دانشکده به ویژه برای جذب دانشجویان بین المللی دانست و در ادامه 

از راه اندازی سایت جدید دانشکده خبر داد.

رییس دانشکده پیراپزشکی افزود: برگزاری کارگاه های تعهد حرفه ای 

ازجمله فعالیت های این دانشکده در بخش فرهنگی است. کسب رتبه 

نخست توسط روابط عمومی در سال 94 نیز ازجمله موفقیت های 

دانشکده است. همچنین این دانشکده در عرصه های دانشجویی، 

حضوری فعال و پررنگ دارد. ازجمله این که چهار تن از دانشجویان 

این دانشکده در جشنواره دانشجویی ابن سینا در سال 93 برگزیده 

شدند و در دومین جشنواره دانشجویی ابن سینا نیز این دانشکده رتبه 

اول مشارکت دانشجویان را کسب کرده است.

دکتر صفدری بابیان انتظارات دانشکده از هیئت رئیسه دانشگاه گفت: 

از هیئت رئیسه دانشگاه می خواهیم تا ضمن توجه به مسئله کمبود 

فضا و امکانات این دانشکده، در جهت تبیین نقش پیراپزشکی در 

نظام سلامت تلاش کند. به خصوص از بخش درمان انتظار داریم تا 

چارچوب مشخصی را برای ورود مؤثرتر پیراپزشکی در سطح مراکز 

آموزشی درمانی لحاظ کنند.

وی خواستار ارتقای درجه مربیان قدیمی دانشکده شد و گفت: 

این مربیان در طول سال ها بیشترین بار این دانشکده را به دوش 

کشیده اند. همچنین انتظار داریم تا بحث هیئت علمی بالینی به 

رشته های پیراپزشکی نیز تعمیم پیدا کند.

در بخشی دیگر از این جلسه، دکتر چنگیزی معاون آموزشی، دکتر 

عین الهی معاون پژوهشی، دکتر علیزاده معاون دانشجویی و فرهنگی، 

دکتر شریفی یزدی معاون بین الملل و دکتر چوبینه مشاور اجرایی و 

سیاست گذاری به ارائه گزارش هایی از فعالیت ها و برنامه های دانشکده 

در حوزه های مرتبط پرداختند. در ادامه مدیران گروه ها و اساتید، 

به بیان مسائل و انتظارات دانشکده پرداختند و اعضای هیئت رئیسه 

دانشگاه نقطه نظرات و راهکارهایی را برای ارتقای وضعیت دانشکده 

بیان داشتند.
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Á وضعیت تقدیباً باثبات دانشکده پیداپز4کی
دکتــر جعفریــان رییــس دانشــگاه، بــا ارزیابــی مثبــت گــزارش 

ــای  ــا را از ویژگی ه ــه برنامه ه دانشــکده پیراپزشــکی، توجــه ب

ــای  ــه توانمندی ه ــاره ب ــا اش ــد و ب ــزارش خوان ــن گ ــوب ای خ

ــزاع و مواجه شــدن  ــس از انت ــن دانشــکده گفــت: مســائل پ ای

دانشــکده بــا خیــل کثیــری از دانشــجویان کــه تعــداد آن هــا به 

حــدود هــزار و 700 تــن می رســید، چالشــی بــرای مســئولان 

دانشــکده ایجــاد کــرده بــود.

ــت  ــزاع و به خصــوص محدودی ــزود: باوجــود شــرایط انت وی اف

ــرای  ــود را ب ــوان خ ــه ت ــن دانشــکده هم ــی، ای فضــای فیزیک

ــوط  ــائل مرب ــل مس ــجویان و ح ــالای دانش ــداد ب ــت تع مدیری

بــه کار گرفــت و اکنــون بــه وضعیــت تقریبــاً باثباتــی دســت 

یافتــه اســت.

ــی هــرم  ــدن وضعیــت کنون ــا معقــول خوان ــان ب دکتــر جعفری

ــذب  ــد ج ــب دررون ــظ تناس ــر حف ــکده، ب ــی دانش هیئت علم

اعضــای هیئت علمــی تأکیــد کــرد و گفــت: بایســتی بــه جــذب 

ــال  ــج س ــی پن ــکده ط ــوان در دانش ــی ج ــروی هیئت علم نی

آینــده توجــه کنیــم.

وی دانشــکده پیراپزشــکی را از دانشــکده های پیشــرو در بحــث 

آمــوزش الکترونیــک دانســت و گفــت: ایــن دانشــکده در حــوزه 

بین الملــل نیــز به خوبــی حرکــت کــرده اســت. در ایــن میــان 

بایــد بدانیــم کــه تربیــت دانشــجوی بین الملــل ازلحــاظ کمــی 

ــدارد. هیــچ محدودیتی ن

دکتــر جعفریــان پیشــنهاد ایجــاد بنیــاد حامیــان دانشــکده را 

فکــر خوبــی دانســت و درعین حــال بــا ضــروری خوانــدن توجه 

بــه چالش هــای ایــن پیشــنهاد گفــت: ایجــاد چنیــن جمعــی از 

فارغ التحصیــلان دانشــکده کار ارزشــمندی اســت.

وی اســـتفاده از دانشـــجویان رشـــته های اتـــاق عمـــل و هوشـــبری 

ـــرف  ـــر دو ط ـــرای ه ـــب ب ـــی مناس ـــتان ها فرصت را در بیمارس

دانســـت و گفـــت: از میـــان همیـــن دانشـــجویان می تـــوان 

ـــن  ـــرد و ای ـــذب ک ـــل ج ـــاق عم ـــرای ات ـــی را ب ـــان خوب کارکن

ـــکده و  ـــان و دانش ـــت درم ـــی معاون ـــا هماهنگ ـــد ب کار می توان

ـــود. ـــام ش ـــروه انج گ

رییــس دانشــگاه بــر اهمیــت مثمــر ثمــر بــودن افــراد در هــر 

ــا در  ــن دنی ــت: در ای ــرد و گف ــد ک ــطحی تأکی ــت و س موقعی

مســئولیت های مختلفــی در چرخــش هســتیم و مهم آن اســت 

که با قرارگیری در هر موقعیتی، تأثیرگذار و خوشــحال باشــیم.

ــرای دانشــکده  وی فراهــم کــردن فضــای فیزیکــی مناســب ب

ــه اولویت هــای دانشــگاه در ایــن زمینــه  پیراپزشــکی را ازجمل

ــب  ــی، مناس ــی فعل ــاختمان آموزش ــت: س ــرد و گف ــوان ک عن

دانشــکده پیراپزشــکی نیست و اگر دانشــگاه دو اولویت درزمینهٔ 

فضــای فیزیکــی داشــته باشــد، یکــی از آن هــا مربــوط بــه ایــن 

دانشــکده اســت. در ایــن میــان امیدواریــم کــه بــا بــه نتیجــه 

ــس دوم دانشــگاه، مشــکل دانشــکده در  رســیدن بحــث پردی

ایــن زمینــه رفــع شــود.

ــث  ــی را از مباح ــی بالین ــث هیئت علم ــگاه بح ــس دانش  ریی

مهــم در نقشــه هیئت علمــی دانســت و گفــت: مســتقر شــدن 

مــورد  مباحــث  از  بیمارســتان ها  در  بالینــی  هیئت علمــی 

اســتقبال دانشــگاه اســت. همچنیــن حضــور گروه هــای بالینــی 

در بیمارســتان ها از مباحــث نیازمنــد به بررســی بیشــتر اســت. 

 PhD حمایــت از ارتقــای مربیــان دانشــکده بــا کســب درجــه

ــت دانشــگاه دانســت. ــای موردحمای ــز از بحث ه نی

ــائل  ــلان را از مس ــودن فارغ التحصی ــر ب ــان مؤث ــر جعفری دکت

ضــروری دانشــگاه خوانــد و گفــت: اگــر فارغ التحصیلانــی کــه 

بــه سیســتم وارد می شــوند، آن طــور کــه بایــد مؤثــر نباشــند، 

جایــی از کار اشــکال دارد.

ــکی  ــکده پیراپزش ــتاوردهای دانش ــت دس ــی مثب ــا ارزیاب وی ب

گفــت: این دانشــکده باوجــود حجم بــالای دانشــجویان و تعداد 

کــم اعضــای هیئت علمــی، بســیاری از برنامه هــای خــود را در 

حوزه هــای مختلــف آمــوزش، پژوهــش، بین الملــل، دانشــجویی 

و ســایر حوزه هــا پیــش بــرده اســت و انشــاء اللــه کــه بتوانیــم 

ــم و از کار  ــان ببری ــه پای ــی ب ــود را به خوب ــئولیت خ دوره مس

خــود رضایــت داشــته باشــیم.  

نخستین جلسه شورای عالی اخلاق پزشکی در سال 95 برگزار شد

تاکید وزیر بهداشت بر ضرورت اجرای راهنماهای 
اخلاقی


